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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA 
Zastupitelstvo hlavního města Prahy 

 
    

Výbor pro evropské záležitosti ZHMP  

ZÁPIS ze 23. on-line jednání 

Výboru pro evropské záležitosti ZHMP konaného dne 15. 3. 2021 v 15:00 hod. 
 

 

   

Přítomní členové výboru:  Jaromír Beránek, Vít Šimral, Martin Dlouhý, Marta Gellová 

                                               Jan Martínek, Tereza Nislerová, Petr Fifka, Tomáš Kalivoda, Jiří Pospíšil 

Omluveni:  Radek Lacko, Jakob Hurrle 

Jednání řídil: Jaromír Beránek, místopředseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP. 

Jaromír Beránek přivítal přítomné a zahájil jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 
v 15:00 hod.  

Místopředseda výboru Jaromír Beránek navrhuje na ověřovatele zápisu Martu Gellovou.  

Hlasování: pro:  8 proti:   0 zdržel se:  0 

Ověřovatelem zápisu byla zvolena Marta Gellová. 

Bod 1: Úvod 

Místopředseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP Jaromír Beránek přechází k programu jednání 
a navrhuje o něm hlasovat v této podobě: 

Program jednání: 

1. Úvod 
2. Informace o stavu čerpání finančních prostředků z OP PPR ČR 
3. Tisk R-39453 ke schválení projektů v rámci 57. výzvy OP PPR ČR  
4. Tisk R-39421 ke schválení projektů v rámci 55. výzvy OP PPR ČR 
5. Tisk R-39481 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR ČR  

v roce 2021 
6. Informace ohledně čerpání evropských prostředků ve střednědobém horizontu (2021-2030) 
7. Informace k Předsednictví ČR v roce 2022 
8. Různé 

 

Hlasování o programu:  pro:  8 proti:   0 zdržel se:  0 

Program jednání byl schválen. 
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Bod 2: Informace o stavu čerpání finančních prostředků z Operačního programu Praha - pól růstu ČR 

Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který seznamuje účastníky 
jednání s materiálem. Pan Andrle děkuje za slovo. Uvádí, že se jedná o obligátní informaci, která je 
poskytována každý měsíc. Tabulka shrnuje vývoj ve výzvách, které byly vyhlášeny. Zmíněna je hlavně 
spodní část uvedené tabulky, tj. otevřené čtyři výzvy, z nichž dnešním dnem jedna končí. Část těchto 
projektů budeme i dnes schvalovat v dalším bodě. Jedná se o výzvu na navyšování kapacit mateřských 
škol. Po dnešku tedy zbydou pouze tři otevřené výzvy. Ve vrchní části tabulky je patrné, že jsme 
doposud vyhlásili zhruba 60 výzev. V současné době tedy jsou aktuální pouze tři poslední výzvy 
platné do května 2021, června 2021 a do ledna 2022. Týkají se projektů pro Dopravní podnik hl. m. 
Prahy na energetické úspory ve veřejné dopravě. Co se týče vývoje, který shrnuje tabulka, vše běží 
standartně jako každý měsíc. Přichází nám nové projekty, které ZHMP schvaluje. Nad rámec této 
tabulky bych zmínil, že EK schválila poslední revizi našeho Operačního programu Praha – pól růstu 
ČR. V rámci této revize děláme potřebné přesuny a úpravy napříč prioritními osami tak, abychom 
nastavili optimální čerpání operačního programu. Monitorovacím výborem, ale i Evropskou komisí 
byla revize schválena.  

Diskuze: Do diskuze se přihlásil místopředseda výboru Jaromír Beránek s dotazem, že se zcela 
vytratila informace o výzvách číslo 4 a 5. Zda je k tomu nějaké historické vysvětlení, že byly zrušeny. 
Pan Andrle uvádí, že výzvy byly zařazeny do harmonogramu výzev v roce 2015. Výzvy byly 
z technických důvodů přečíslovány, zařazeny a následně vyhlášeny pod jiným číslem.  

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o stavu čerpání 
finančních prostředků z Operačního programu Praha – pól růstu ČR. 

Hlasování:  pro:   8 proti:   0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 3: Tisk R-39453 ke schválení projektů v rámci 57. výzvy OP PPR ČR  

Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který účastníky výboru 
seznamuje s 57. výzvou Operačního programu Praha – pól růstu ČR. Zde se jedná o výzvu, která byla 
v předešlém bodě zmíněna. Výzva, která k dnešnímu dni končí. V rámci této výzvy, která byla 
průběžná, nám některé projekty přišly již dříve, takže jsme projekty již vyhodnotily. V tuto chvíli 
předkládáme do ZHMP ke schválení dva projekty na navýšení kapacit mateřských škol. Jedná se o dvě 
školy v celkové požadované výši podpory zhruba 37,6 mil. Kč. Konkrétně se jedná o Mateřskou školu 
městské části Prahy 12 a o Mateřskou školu městské části Prahy 18. V podkladech je uveden stručný 
popis. Například Praze 12 MŠ Oáza má v současné době kapacitu 112 děti a zvýší se na 168 dětí s tím, 
že žadatel žádá o 17,6 mil. Kč. Na Praze 18 se kapacita navýší o dvě nové třídy a to o 56 dětí a 
požadovaná částka činí 20 mil. Kč.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 
projektů v rámci 57. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádost o podporu. 

Hlasování:  pro:  8 proti:  0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
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Bod 4: Tisk R-39421 ke schválení projektů v rámci 55. výzvy OP PPR ČR 

Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo Karlu Andrlemu, který uvádí, že 55. výzva byla 
již ukončena v loňském roce. V tuto chvíli jsme již provedli vyhodnocení čtyř projektů, které jsou 
předkládány ke schválení ZHMP. Jedná se tedy o čtyři projekty zhruba za 244 mil. Kč. Čtyři projekty, 
kdy žadateli jsou Vysoká škola ekonomická v Praze, STUDIO BEEP, a.s., Folimanka Technologies 
s.r.o. a Výzkumný a zkušební letecký ústav, a.s., který obdrží nejvíce finančních prostředků. Již dříve 
ústav žádal o podporu, avšak muselo dojít k přepracování žádosti. Tento typ projektů je co do realizace 
složitější, jsou to velké investiční projekty typu podnikatelských inkubátorů a vědecko-technických 
parků. Nejmenší z projektů je podnikatelský inkubátor BEEP-IAL od žadatele STUDIO BEEP, a.s. 
s celkovými výdaji zhruba 6,3 mil. Kč, který se chce zaměřovat na oblast kulturního a kreativního 
průmyslu.  

Diskuze: Pan místopředseda Jaromír Beránek vznesl dotaz, jakým způsobem jednotlivé organizace 
dofinancovávají finanční prostředky tak, aby byly schopné dát dohromady 50% spolufinancování. Zda 
se jedná o financování z vlastních zdrojů nebo z veřejných rozpočtů. Pan Andrle uvádí, že žadatelé 
mají povinnost uvést v žádosti, jakým způsobem mají zajištěno financování projektu, ale i zbývající 
části. U projektu např. žadatele Výzkumný a zkušební letecký ústav je majoritním vlastníkem stát. Pan 
Andrle dále předává slovo kolegovi Čabanovi k doplnění, který uvádí, že kromě VŠE jsou to všechno 
subjekty, které mají 50% spolufinancování. Zároveň upozorňuje, že projekty jsou financovány ex-post 
tzn., že projekty jsou předfinancovány ze strany příjemců a teprve poté po vykázání se proplácí 50 % 
z vykázaných účetních dokladů. Příjemce u projektu VZLÚ dlouhodobě projevoval zájem a proběhlo 
zde několik konzultací. Na projekt mají připraveny vlastní prostředky z rozpočtu státu. Místopředseda 
Beránek děkuje za doplnění a uvádí, že nejde ani tak o to, že bychom přišli o peníze, ale v případě 
nevyčerpání se poté uplatňuje standartní režim uplatňování sankcí, a může být problém prostředky 
využít tak, aby byly ze 100 % vyčerpány. Jsou to všechno velmi zajímavé projekty a je přesvědčený o 
jejich užitečnosti a potřebnosti.   

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci o průběhu výběru 
projektů v rámci 55. výzvy OP PPR ČR a doporučuje ZHMP schválit žádost o podporu. 

Hlasování:  pro:  8 proti:  0 zdržel se:  0 
Usnesení bylo schváleno. 
 
 
Bod 5: Tisk R-39481 k úpravě rozpočtu hl. m. Prahy za účelem financování projektů z OP PPR ČR 
v roce 2021 
 
Místopředseda Jaromír Beránek předává slovo. Pan Andrle uvádí, že se jedná o technický formální tisk 
řešící rozpočtové úpravy tak, aby již schváleným projektům byly poskytnuty jednotlivé splátky dotací. 
V materiálu je přehled všech rozpočtových opatření. Jedná se o městské části a jejich příspěvkové 
organizace. Jsou uvedeny nejen školské projekty, ale i projekty městských částí.  
 
Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 
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Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí úpravu rozpočtu hl. m. Prahy 
za účelem financování projektů z Operačního programu Praha – pól růstu ČR a doporučuje ZHMP 
schválit příslušný tisk. 
 
Hlasování:  pro:  8 proti:  0 zdržel se:  0 
 
Usnesení bylo schváleno.  
 
 
Bod 6: Informace ohledně čerpání evropských prostředků ve střednědobém horizontu (2021 – 2030)  
 
Místopředseda výboru Jaromír Beránek předává slovo. Pan Andrle uvádí, že tento materiál byl na 
dnešní jednání zařazen v návaznosti na požadavek z předchozího jednání výboru. Připravuje se nové 
programové období včetně finančních zdrojů. Tento požadavek se sešel v čase, kdy jsme připravili 
informativní materiál předkládaný na RHMP a následně i na ZHMP. Tento materiál jsme tedy použili 
a rozeslali ho i výboru. Vytvořený materiál obsahuje 28 stránek a shrnuje veškeré informace, které 
v tuto chvíli jsou dostupné. O tom, jakým způsobem vyjednáváme o případných dodatečných zdrojích 
v novém období. Považuji za vhodné vás tímto materiálem provést, ale zároveň je velmi rozsáhlý. 
Materiál se neustále vyvíjí a spoustu věcí je stále otevřených.  Místopředseda Beránek má technický 
návrh, aby zazněla informace, z kterých programů bude moci Praha čerpat. Kde, pokud je někde 
nějaká šance, se pokusit o intervenci tak, aby k této intervenci došlo a samozřejmě zdůraznit co jsou to 
uvedené prioritní programové osy a témata, která budou pro Prahu relevantní. Pan Andrle sdílí 
dokument a komentuje druhou stranu materiálu, tj. přehled, který v zásadě uvádí všechny dostupné 
fondy. V rámci nového programového období od 2021 nemáme jako Praha vlastní operační program, 
ale nemění se nic na tom, že vyjednáváme, aby se nesnížilo množství finančních prostředků do regionu 
hl. města Prahy, do MHMP, potažmo na pražské projekty. Vedeme jednání o podobě standartních 
strukturálních a investičních fondů, kdy se vyjednává o dvou typech (ERDF, ESF). V rámci jednání 
byla na počátku informace, že Praha jako nejvíce rozvinutý region bude mít přístup k penězům velmi 
omezený. Reálně bylo řečeno kolem 60 mil. € do území hlavního města Prahy. Po všech jednáních 
jsme však vyjednali 360 mil. €. Což je poměrně zajímavá částka, která je větší než náš současný 
operační program. Jsou vybrány nějaká prioritní témata, jako jsou např. veřejná prostranství, čistá 
mobilita, eGovernment, podpora středního školství. Jak je částka rozdělena do těchto oblastí, shrnuje 
tento materiál. Došlo k intervenci mezi panem primátorem a paní ministryní Dostálovou. U ESIF 
fondů jednání dopadla velmi dobře a částka je poměrně zajímavá. V návaznosti, ale hlavně poté co se 
objevil Covid-19, pak vzniklo několik dalších programů. Velmi intenzivně se jedná o programu 
Recovery and Resilience Facility. V návaznosti na tuto aktivitu vzniká Národní plán obnovy, kde se 
sbírají projekty za celou Českou republiku. V této aktivitě se počítá s částkou zhruba 7,3 mld. €. 
Národní plán obnovy vzniká poměrně živelně, často se mění a gesčně do něj vstupují jednotlivá 
ministerstva. S MPO jsme vedli několik jednání, i na úrovni pana primátora, pana zastupitele Pilného, 
paní náměstkyně MPO Jirotkové. Primárně požadujeme, aby bylo umožněno čerpat Praze stejně jako 
ostatním regionům. Nad rámec toho se podařilo domluvit, že zhruba 2,9 mld. Kč bude financována 
čistá mobilita. Prostředky byly vyčleněny pouze pro hl. m. Prahu. Již schválený program, který 
reagoval na pandemii je program REACT-EU. Program byl již schválen, implementuje ho MMR 
prostřednictvím IROP. V REACT-EU byl opět turbulentní vývoj v mnoha aktivitách. Hodně 
finančních prostředků půjde do posílení zdravotnictví, tj. do nemocnic a do IZS. Hl. m. Praha 
připravuje projekty právě do tohoto programu s cílem získat investice do záchranné služby (nákup 
sanitních vozů). Odbor Projektového řízení spolupracuje se Záchrannou službou hl. m. Prahy a pracuje 
na žádosti. Poté je zde mnoho dílčích programů. Za zmínku stojí Modernizační fond, což je velký 
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program, který se týká velmi obecně úspor energií. Do značné míry řeší toto téma energetický manažer 
na MHMP. Klasické programy jako je Operační program Životní prostředí, který díky tomu, že je 
financován z Fondu soudržnosti, nemá regionální omezení. Stejně tak operační program na 
Ministerstvu dopravy OPD má dostupné aktivity pro Prahu. Všechny informace shrnuje tento 
dokument. Informace nadále mapujeme. Dále jsou zde programy, které registrujeme a zjišťujeme více 
informací. Programy, které uvádíme na konci tohoto materiálu, např. program Invest EU by měl cílit 
na podnikatelský sektor na území hl. m. Prahy prostřednictvím finančních nástrojů. Poslední informace 
ohledně programu Zaměstnanost. Zde opět neplatí žádná regionální omezení.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu nikdo ze zúčastněných nepřihlásil. 

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP projednaný bod přerušuje a k uvedenému 

materiálu se vrátí na některém z příštích jednání. 

Hlasování:  pro:  8 proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno.  
 
 
Bod 7: Informace k Předsednictví ČR v roce 2022 
 
Od tohoto bodu se k jednání výboru připojil i předseda výboru p. Jiří Pospíšil.  

Místopředseda výboru Jaromír Beránek uvádí poslední bod jednání a předává slovo panu Andrlemu, 
který následně předává slovo tajemnici komise pro předsednictví paní Kučerové. Ve zkratce 
představuje materiál, jak se hlavní město připravuje na Předsednictví v Radě EU, které nás čeká 
v druhé polovině příštího roku. Z proběhlých jednání, ať už na úrovni komise samotné, s příslušnými 
odbory, zkontaktovanými partnery apod., vyplývá, že navržena bude účast hl. m. Prahy na třech 
různých rovinách. První rovinou je účast na oficiálním programu Předsednictví ČR od Úřadu vlády. 
Druhou rovinou je prezentace Evropské unie, výhod evropské integrace v Praze. Třetí rovinou je 
prezentace Prahy samotné a to v Praze a Bruselu. Nyní stručně k prvnímu bodu týkajícího se účasti na 
oficiálním programu, který spravuje Úřad vlády jako hlavní koordinátor. Komise si nejprve 
vydefinovala ta témata, která vidí pro Prahu jako příznačná a prioritní. Navržena budou témata – 
cestovní ruch, kultura, vzdělávání, životní prostředí, podpora podnikání, digitalizace a inovace. U 
těchto témat dále byly stanoveny akce, které jsou těmto tématům příslušné a kde by se Praha mohla 
realizovat, nebo zúčastnit. V tuto chvíli nás čekají jednání s radními na téma, jak by se Praha mohla 
prezentovat, tak i s příslušnými ministerstvy, která mají organizaci těchto aktivit a akcí na starost. 
Prezentace Prahy, jak bude vypadat v tuto chvíli nevíme, ale nabízí se účast formální, tzn. ředitel 
odboru by se zúčastnil akce, poskytl by se prostor, či by byla více aktivní věcná účast na akcích. Druhý 
bod je prezentace EU v Praze. Důležitá bude osvěta, týkající se Evropské unie směrem k veřejnosti a 
studentům. PR kampaně a vzdělávací aktivity. U PR kampaně se nabízí spolupráce s Úřadem vlády, 
který povede hlavní celorepublikovou kampaň. Pro účel této spolupráce jsme již navázali kontakty 
s odborem médií a marketingu. Nabízí se spolupráce např. poskytnutí prostor, reklamních ploch, dále 
spolupráce na propagačních předmětech, vedení kampaně přes web praha.eu, sociální sítě a organizace 
dalších popularizačních doprovodných aktivit. Bylo osloveno několik partnerů, jako např. kancelář EU 
parlamentu v ČR, GSA, či Prague City Turismus. Nyní vyjednáváme, jak by spolupráce mohla 
vypadat. U GSA je navržena spolupráce na PR kampani, ale i na uskutečnění odborné konference. 
Další činností je aktivizace studentů, tj. spolupráce s pražskými školami. Zde byly navrženy besedy na 
středních a vysokých školách, kterých by se účastnili pražští politici. Jako další z nápadů zaznělo 
pozvání delegací do středních odborných škol v Praze, nebo soutěž pro studenty, jejíž hlavní cenou by 
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byla exkurze do Bruselu. Zde by se nabízela spolupráce s Prague City Tourism, s Pražským domem 
v Bruselu, ale i Úřadem vlády. Třetím posledním bodem je prezentace Prahy, a to v Praze, ale i 
Bruselu. Zde nám jde o kulturní aktivity. V komisi máme zástupce Pražského domu v Bruselu, ale i 
odboru KUC. Máme k dispozici seznam kulturních aktivit, které budou během předsednictví probíhat, 
a které by mohly být podpořeny. Zde jde o synchronizaci tohoto kulturního programu s tím, co chystá 
přímo Úřad vlády. Posledním bodem je oslovení Dopravního podniku hl. m. Prahy či letiště Václava 
Havla, jakožto partnerů. Nyní ale vyčkáváme na další informace od Úřadu vlády, který je již 
v kontaktu s těmito subjekty. Koordinace bude probíhat v návaznosti na získané informace. Pan 
místopředseda Beránek děkuje za shrnutí a za materiál. Doplňuje informaci, že byl v jednání s kolegy 
s IPR, kteří přišli s nápadem, myšlenkou, že by bylo možné replikovat úspěšnou výstavu Urbania 
z předchozího roku do Prahy, ale i do Bruselu. Tuto myšlenku představíme na dalším jednání komise 
k předsednictví. Velmi ale oceníme další nápady, náměty.  

Diskuze: Do diskuze se k tomuto bodu přihlásila paní Gellová. Děkuje za zpracovaný materiál a 
ocenila by další nápady a náměty od členů komise. Co by stálo za rozpracování, nebo vhodné 
k prezentování, či k připojením se k akcím.    

Návrh usnesení: Výbor pro evropské záležitosti ZHMP bere na vědomí informaci k předsednictví ČR 
v Radě EU v roce 2022 

Hlasování:  pro:  9 proti:  0 zdržel se:  0 

Usnesení bylo schváleno.  

 
 

Jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo ukončeno 15:45 hod. 
Další on-line jednání Výboru pro evropské záležitosti ZHMP bylo stanoveno na 19. 4. 2021 od 15 hod. 

 

 

 

 

 
 
Ověřila:  Marta Gellová, členka Výboru pro evropské záležitosti ZHMP   
Zapsal: Karel Andrle, tajemník Výboru pro evropské fondy ZHMP  

JUDr. Jiří Pospíšil  
předseda Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 

 
Ing. Karel Andrle 

tajemník Výboru pro evropské záležitosti ZHMP 
 


